
STRZEGOM. Budowa mieszkań w systemie TBS ma nakłonić młodych ludzi do powrotu do naszego miasta

Obradowali radni
Radni uczestniczący w kwiet-
niowej sesji Rady Miejskiej 
w Strzegomiu (26.04) podjęli 
uchwały m.in. ws. nadania 
nazw nowych ulic w  Strze-
gomiu oraz zmian w  bu-
dżecie na rok 2023 i  zmian 
wieloletniej prognozy finan-
sowej naszej gminy na lata 
2023– 2032. Przyjęto również 
bardzo ważne sprawozda-
nia związane z działalnością 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Strzegomiu.
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Bokserski talent
Nasz utalentowany pięściarz 
– Eryk Sacko i jego rodzice 
byli gośćmi strzegomskich 
władz samorządowych, które 
oprócz tego, że pogratulowa-
ły mu wspaniałego sukcesu 
podczas OOM w  boksie, 
to wręczyły pamiątkowy 
dyplom i  voucher na za-
kup odzieży sportowej. Nie 
zabrakło również życzeń 
kolejnych sukcesów w kraju 
i za granicą.
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Wizyta w Auerbach
Burmistrz Strzegomia – 
Zbigniew Suchyta wraz 
z  przewodniczącym Rady 
Miejskiej Piotrem Szmid-
tem przebywali w  ostatni 
weekend (6–7.05) w  mie-
ście partnerskim Strzego-
mia – Auerbach (Vogtland), 
z  którym Strzegom – jako 
pierwszym – podpisał umowę 
partnerską w 1995 r. O czym 
rozmawiano?
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Strzegomska 
Majówka
Za nami wspaniałe majowe 
święta, podczas których spo-
łeczność Ziemi Strzegom-
skiej godnie uczciła Dzień 
Flagi i  obchody uchwalenia 
Konstytucji 3 Maja. Pogoda 
dopisywała, nic więc dziw-
nego, że mieszkańcy tłumnie 
uczestniczyli w tych ważnych 
wydarzeniach patriotycznych. 
Zapraszamy do obejrzenia 
bogatej galerii zdjęć.
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Jubileusze  
LKS-u Stragona
To szczególny rok dla Lu-
dowego Klubu Sportowego 
Stragona z siedzibą w Mora-
wie, bowiem mija dokładnie 
50 lat od założenia sekcji jeź-
dzieckiej i 20 lat od premiero-
wych zawodów WKKW za-
liczanych do Pucharu Świata 
(Pucharu Narodów). Zapra-
szamy do lektury wywiadów 
z  Katarzyną i  Marcinem 
Konarskimi.
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W A ż n e  S p r A W y W   S K r ó c i e
Ogromne 
wyróżnienie
Marcin Konarski (LKS Stra-
gona) będzie delegatem tech-
nicznym podczas zawodów 
konnych we Wszechstronnym 
Konkursie Konia Wierzcho-
wego, które zostaną rozegra-
ne podczas przyszłorocznych 
igrzysk olimpijskich w Paryżu. 
Serdeczne gratulacje. 

Dotacja na 
czyszczenie rowu
Gmina Strzegom otrzymała 
dotację z budżetu województwa 
dolnośląskiego na melioracje 
wodne. Oczyszczony zostanie 
rów przy ul. Rybnej w  Strze-
gomiu. Planowany koszt prac to 
70 tys. zł, z czego dotacja wynosi 
24,5 tys. zł.

Sukces 
„Olszanianek”
Koło Gospodyń Wiejskich „Ol-
szanianki” z Olszan w ostatnich 
dniach zostało wyróżnione za 
wykonanie palmy wielkanocnej 
w dolnośląskim konkursie orga-
nizowanym przez Agencję Re-
strukturyzacji i Modernizacji Rol-
nictwa. W konkursie wzięło udział 
ponad 70 prac. Gratulujemy. 

W imieniu oldbojów, zarządu klubu AKS Strzegom – przy 
współpracy z gminą Strzegom i OSiR-em Strzegom – ser-
decznie zapraszamy na „I Memoriał im. Księdza Marka Żmu-
dy w Piłce Nożnej Oldbojów”, który odbędzie się w sobotę 
13 maja. Początek zmagań o  godz. 10:30 na dolnej płycie 
strzegomskiego stadionu. Rozpoczęcie turnieju poprzedzi 
msza św. o godzinie 9:00 w kościele pw. Zbawiciela Świata 
i  Matki Bożej Szkaplerznej w  Strzegomiu. W  rywalizacji 
wezmą udział: Drużyna Księży, Piast Lutynia, Zagłębie 
Lubin, Ostrovia Ostrów Wielkopolski, Orzeł Ząbkowice 
i oczywiście AKS Strzegom.

Uczczą ks. Marka żmudę
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Środki będą pochodzić z Rzą-
dowego Programu Wspar-
cia Budownictwa Socjalne-
go i Komunalnego. Koszt 
budowy 2 budynków wynosi 
ok. 44,65 mln zł. W  każdym 
z nich będą 44 mieszkania oraz 
garaże w przyziemiu. Budynki 
będą wyposażone w pompy cie-
pła ziemia-woda, maty grzewcze 
umożliwiające chłodzenie w le-
cie oraz panele fotowoltaiczne 
kompensujące zużycie ok. 50% 
energii elektrycznej. Dodatkowo 
kompleks będzie wyposażony 

w miejsca postojowe, ciągi pie-
szo-jezdne, małą architekturę 
oraz plac zabaw. 

Inwestycja będzie realizowana 
m.in. w oparciu o kredyt Ban-
ku Gospodarstwa Krajowego 
(SBC), przyznany na preferen-
cyjnych warunkach, o wartości 
blisko 18,6 mln zł – wniosek 
został złożony przez Świdnickie 
Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego Sp. z o.o., którego 
nasza gmina jest udziałowcem. 
Ostateczna decyzja kredytowa 
zapadnie w lipcu/sierpniu tego 
roku. Przypomnijmy, że gmina 
wniosła od siebie nieruchomość 
gruntową oraz część kapita-
łu celem nabycia udziałów 
w spółce. Dużą część stanowi 
wcześniej otrzymane wspar-
cie w  wys. ponad 3,5 mln zł 
z Rządowego Funduszu Roz-
woju Mieszkalnictwa. Planuje 
się pozyskać jeszcze grant 
w  wys. 7,5 mln zł w  ramach 
tzw. Planu Rozwojowego. Jeśli 

wszystko pójdzie po myśli, 
ogłoszenie przetargu nastąpi 
jeszcze w  tym roku. Budowa 
ma potrwać dwa lata, nato-
miast zasiedlenie planowane 
jest w listopadzie 2025 r.

W ostatnim okresie w Strze-
gomiu nastąpił duży rozwój 
budownictwa mieszkaniowego. 
Budowa mieszkań w  systemie 
TBS, czyli mieszkań na wyna-
jem o umiarkowanej wysokości 
czynszów z przeznaczeniem dla 
osób, które posiadają średniej 
wielkości dochody, ma – w za-
myśle strzegomskich władz 
samorządowych – nakłonić 
do powrotu młodych ludzi do 
naszego miasta. Mieszkania 
przeznaczone byłyby również 
dla emerytów i seniorów, którzy 

szukają lokum w dobrym stan-
dardzie, zabezpieczającego ich 
potrzeby mieszkaniowe. 

Warto dodać, że całość in-
westycji obejmuje budowę 
3 budynków i  jest podzielona 

na 2 etapy. W pierwszym z nich 
powstaną 2 budynki, a  na-
stępnie jeszcze 1. W sumie do 
dyspozycji będą 132 mieszkania 
i 123 garaże.

red

Pod koniec kwietnia w  War-
szawie burmistrz Strzegomia 
Zbigniew Suchyta – z rąk mi-
nistra rozwoju i  technologii 
Waldemara Budy (na zdj. po 
prawej) – odebrał grant w po-
staci czeku w wysokości blisko 
11,07 mln zł z przeznaczeniem 
na budowę 2 budynków miesz-
kalnych przy ul. Parkowej 
w Strzegomiu w systemie TBS. 

Duża kasa na TBS-y

– Serdecznie dziękuję za znakomitą i bardzo efek-
tywną współpracę z administracją rządową. Dzięki 
niej w całej gminie Strzegom, nie tylko w mieście, 
możemy realizować bardzo ważne inwestycje dla 
naszych mieszkańców. Gdyby nie to wielomiliono-
we wsparcie, to proces modernizacji miasta i oko-
licznych sołectw nie byłby tak intensywny. Naszego 
budżetu nie byłoby stać aż na takie inwestycje – 
podkreśla burmistrz Zbigniew Suchyta. 

fot.: Leszek Wójcik

Miejsce, gdzie powstaną nowe budynki w Strzegomiu
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Z okazji „Dnia Bibliotekarza i Bibliotek”, przypadającego 8 maja, władze Strzegomia 
złożyły wszystkim pracownikom Biblioteki Publicznej w Strzegomiu, jej filii i bibliotek 
szkolnych najserdeczniejsze życzenia i podziękowania za dotychczasowe dokonania 
w pracy dla gminy Strzegom i jej mieszkańców. – Wyrażamy wdzięczność za codzien-
ną niełatwą pracę. Życzymy, aby podejmowane wciąż nowe działania przynosiły po-
żytek, a wykonywana profesja dawała Państwu radość i poczucie satysfakcji – pod-
kreślają burmistrzowie.

D z i e ń  B i b l i o t e k a r z a  i  B i b l i o t e k

z d j ę c i e  n u m e r u

AKTuAlności – co Się dZiEjE W STrZEgoMiu?

co łączy Saksonię z Polską? jakie zabytki i atrakcje zwiedzili nasi mieszkańcy i jaką podróż do przeszłości udało im się przebyć?

Aktywni emeryci w Dreźnie
Stolica Saksonii ma fascynującą 
i nieco polską historię. Tutejsi 
władcy z  dynastii Wettynów 
byli królami Rzeczypospolitej.

Seniorzy obejrzeli kompleks 
pałacowy Zwinger, który olśnie-
wa i zachwyca swoimi zdobie-
niami. Idąc w kierunku zamku 
rezydencyjnego, minęli słynną 
Operę Sempera oraz ,,Orszak 
Książęcy” – największy porce-
lanowy obraz na świecie przed-
stawiający dzieje dynastii panu-
jących ponad 800 lat w Saksonii.

W katedrze dworskiej strze-
gomianie podziwiali porce-
lanowy ołtarz oraz kościół 

Maryi Panny – najważniejszy 
symbol Drezna.

– Dotarliśmy również do 
,,Złotego jeźdźca ‘’ przedsta-
wiającego posąg Augusta II 
Mocnego, poznaliśmy Panome-
ter – to wyjątkowa podróż do 
przeszłości Drezna w  baroku. 
Cyklorama o wysokości 27 m to 
jedna z najciekawszych wystaw. 
Wrażeń, emocji, podziwu nie 
brakowało, nawet niełaskawa 
pogoda nie była w  stanie nas 
załamać. Humory dopisywały 
– podsumowała wyjazd Euge-
nia Zasińska, przewodnicząca 
PZERiI w Strzegomiu. red

grupa członków Polskiego Związku Emerytów rencistów i in-
walidów w Strzegomiu 25 kwietnia wyruszyła z przewodnikiem 
na wycieczkę do perły baroku nad Łabą, czyli do drezna.

Końcówka sprzedaży węgla
Urząd Miejski w Strzegomiu infor-
muje, że przystępuje do sprzedaży 
końcowej paliwa stałego z  prze-
znaczeniem dla gospodarstw do-
mowych. Przyjmowanie wniosków 
potrwa do 30 maja br. W gminie 
Strzegom do sprzedaży pozosta-
ło ok. 27,75 ton paliwa stałego, 
w tym: 25,48 ton orzecha; 2,18 ton 
groszku i 0,09 ton kostki. Cena za 
1 tonę paliwa stałego pozostaje bez 
zmian i wynosi 2 tys. zł. W sprze-
daży końcowej węgla nie ma limitu 
ilościowego zakupu węgla przez 
gospodarstwo domowe.
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• Festiwal Piosenki 
Przedszkolnej

• Obchody 232. rocznicy 
uchwalenia 

Konstytucji 3 Maja
• Biegi w Rogoźnicy

nowości w TV Strzegom

(kanał YOUTUBE znajduje się na stronie
głównej, pod banerem PrOjEkTY UnijnE)

Telewizję internetową Strzegom
można oglądać za pośrednictwem serwisu

www.strzegom.pl
S t r z e g o m

TElEWiZjA inTErnEToWA

 w a r t o  w i e d z i e ć   w a r t o  w i e d z i e ć   w a r t o  w i e d z i e ć   w a r t o  w i e d z i e ć  

Kiedy dyżury naszych aptek? 
Od poniedziałku do piątku  19:00–22:00
W soboty  14:00–20:00
W niedziele, święta i inne dni wolne od pracy  9:00–20:00 

mAj 2023
Data pełnienia 

dyżuru nazwa apteki Adres nr telefonu

do 13.05 Centrum ul. Witosa 5 tel. 74 857 19 64

14.05–20.05 Dobra Apteka ul. Kościelna 6 tel. 74 649 12 20

21.05–27.05 Królewska ul. Legnicka 14W tel. 74 649 12 00

Poza wymienionymi godzinami dyżur pełnią apteki w Świdnicy zgodnie z harmonogramem.

AKTuAlności

W tym tygodniu ruszyły prace 
związane z  budową chodnika 
przy ul. Kolejowej w  Goczał-
kowie. Nowy trakt będzie miał 
długość ok. 190 m długości i na-
wierzchnię z kostki betonowej. 

Początek chodnika znajduje 
się w  rejonie skrzyżowania 
z  ul. Strzegomską (w  pobliżu 
budynku 24d), a  następnie 
przechodzi wzdłuż budynków 
przy ul. Kolejowej 2–4, do 
kolejnego skrzyżowania także 
z ul. Strzegomską. 

Wykonawcą prac budowla-
nych jest Spółka Sudeckie Drogi 
ze Świdnicy. Wartość robót 
to ok. 200 tys. zł. Zadanie jest 

w całości finansowane z budżetu 
gminy Strzegom. Termin wyko-
nania zadania zgodnie z umową 
to październik br. red

W mieście pojawi się sześć nowych ulic: Szmaragdowa, diamentowa, Szafirowa, Platynowa, Błękitna i Lawendowa. Gdzie są one zlokalizowane?

nad czym obradowali radni?
D zięk i  p r z eg łosowany m 
uchwałom w naszym mie-
ście pojawi się 6 nowych ulic: 
Szmaragdowa, Diamento-
wa, Szafirowa i Platynowa 
(w okolicach ul. Sikorskiego), 
Błękitna (w pobliżu ul. Ar-
mii Krajowej) i Lawendowa 
(w okolicach ul. Polnej).

Odnośnie zmian w budżecie 
gminy Strzegom, warto wspo-
mnieć o tym, że radni przekazali 
dodatkowe 160 tys. zł na zada-
nie pn. „Remont wlotów drogi 
gminnej nr 110747D na skrzy-
żowaniach z  drogą krajową 
nr 5 w  miejscowości Granica, 
gmina Strzegom”. W związku 

ze złym stanem technicznym 
nawierzchni zjazdów z  drogi 
krajowej nr 5 do miejscowości 
Granica i trwającą właśnie prze-
budową drogi w tym sołectwie, 
zaszła pilna konieczność wyko-
nania ich remontu. Obecny stan 
nawierzchni w/w  odcinków 
drogi stwarza zagrożenie dla 
uczestników ruchu drogowego. 

Podjęto również uchwałę ws. 
szczegółowych warunków przy-
znawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i  specjalistyczne 
usługi opiekuńcze, z  wyłą-
czeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób 
z  zaburzeniami psychicznymi, 
oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również 
trybu ich pobierania. Pomoc ta 
jest zadaniem własnym gminy 
o charakterze obowiązkowym.

Radni szczegółowo zapoznali 
się także z  4 bardzo ważnymi 
sprawozdaniami: z działalności 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Strzegomiu za 2022 r.; z reali-
zacji celów „Strategii Rozwiązy-
wania Problemów Społecznych 
gminy Strzegom na lata 2021–
2026 za 2022 r.”; z  realizacji 

„Gminnego programu przeciw-
działania przemocy w  rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy 
w rodzinie gminy Strzegom na 
lata 2021–2025 za rok 2022” oraz 
prac Zespołu Interdyscyplinar-
nego w Strzegomiu. 

radni uczestniczący w  kwietniowej sesji rady Miejskiej 
w Strzegomiu (26.04) podjęli uchwały m.in. ws. nadania nazw 
nowych ulic w Strzegomiu oraz zmian w budżecie na rok 2023 
i zmian wieloletniej prognozy finansowej naszej gminy na lata 
2023–2032.Przyjęto również bardzo ważne sprawozdania zwią-
zane z działalnością ośrodka Pomocy Społecznej w Strzegomiu.

W stronę pracowników Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Strzegomiu na czele z dyrektor Anną Dolec-
ką popłynęło wiele ciepłych i pozytywnych słów ze 
strony radnych za pełną poświęcenia i pasji pracę na 
rzecz mieszkańców o niższym statusie finansowym.

Eryk pokonał w Wałczu m.in. 
ubiegłorocznego triumfatora 
i reprezentanta kadry narodo-
wej, a  także wicemistrza Pol-
ski. Nasz pięściarz wszystkie 
walki wygrał zdecydowanie, 
również finałowy przeciwnik 

nie zdołał go pokonać. Strze-
gomskie władze w  piątek 28 
kwietnia zaprosiły Eryka Sac-
ko, a  także jego rodziców na 
spotkanie do miejscowego 
magistratu i  pogratulowały 
mu znakomitego osiągnięcia. 

Nasz młody bokser otrzymał 
nagrodę w postaci okoliczno-
ściowego dyplomu i vouchera 
na zakup odzieży sportowej. 

– Eryk Sacko jest przykładem 
młodej osoby, która realizując 
swoje pasje, jednocześnie sięga 

po najwyższe laury. Jesteśmy 
dumni z  niego i  życzymy mu 
kolejnych sportowych dokonań 
– podkreślają nasze władze. 

Eryk Sacko na co dzień 
jest uczniem Zespołu Szkół 
w Strzegomiu. Warto przypo-
mnieć, że w  tym roku został 
już mistrzem Dolnego Śląska 
w  Świdnicy. Swoimi bardzo 
dobrymi wynikami na polskich 
ringach nawiązuje do całkiem 
niedawnych czasów, gdy strze-
gomscy pięściarze zdobywali 
medale na mistrzostwach Pol-
ski seniorów.

TW

W ostatnim numerze naszej gazety wspomnieliśmy o świetnym występie młodego pięściarza 
ze Strzegomia – Eryka Sacko na ogólnopolskiej olimpiadzie Młodzieży w Wałczu, podczas 
której zdobył złoty medal w boksie (w kategorii do 63 kg). Ten niewątpliwy sukces reprezentanta 
klubu Boks Polonia świdnica nie przeszedł oczywiście bez echa w naszym mieście.

Strzegomianin jest bardzo utalentowany i swoimi występami nawiązuje do świetnych rezultatów starszych kolegów z byłej już sekcji bokserskiej AKS-u

Mamy bokserski talent

Budują chodnik w Goczałkowie
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Liczne zabytki, malowniczy krajobraz i krystalicznie czyste górskie powietrze sprawiają, że Auerbach odwiedzają rzesze turystów

Ważna wizyta w Auerbach

W  trakcie wizyty nastąpiło 
bardzo konstruktywne spotka-
nie z nowym nadburmistrzem 
Auerbach – jensem Scharffem, 
podczas którego omówiono 
dalszą współpracę pomiędzy 
naszymi miastami, zwłaszcza na 
polu kulturalnym i sportowym.

D r ug i ego  dn i a  w iz y t y 
w  Niemczech nasi przedsta-
wiciele zwiedzili Gimnazjum 

im. Braci Grimm, Arenę Vog-
tland, Hofaupark i  Fabrykę 
Kultury Auerbach. Po południu 
uczestniczyli w festynie z okazji 
„Dnia Rodziny”.

– Dziękujemy serdecznie wła-
dzom samorządowym miasta 
Auerbach za wspaniałą gościnę 
i okazaną serdeczność – podsu-
mowuje burmistrz Strzegomia. 

TW

Burmistrz Strzegomia – Zbigniew Suchyta i  wraz z  prze-
wodniczącym rady Miejskiej Piotrem Szmidtem przebywali 
w ostatni weekend (6–7.05) w mieście partnerskim Strzegomia 
– Auerbach (Vogtland), z którym Strzegom – jako pierwszym 
– podpisał umowę partnerską w 1995 r.

Auerbach to miasto powiatowe liczące ok. 19,5 tys. mieszkańców położone w centrum wschodniego Vogtlan-
du. Liczne zabytki architektoniczne, malowniczy krajobraz i krystalicznie czyste górskie powietrze sprawiają, 
że Auerbach odwiedzają rzesze turystów i kuracjuszy.

Fot. Facebook Auerbach/ U
M

 w
 Strzegom

iu
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IV lIga pIłkarska – zachód
(AKS GrAnit StrzeGom S.A.)

klasa a – grupa Wałbrzych 1
(AKS ii StrzeGom, HerbApol StAnowice)

klasa b – grupa Wałbrzych 1
(HurAGAn olSzAny, SoKół KoStrzA, uniA JAroSzów)

kolejne mecze w sezonie:
Sokół Jerzmanowa – aks ....................................................................................................... 0:6
Górnik złotoryja – aks ............................................................................................................... 1:1
aks – Granit roztoka ................................................................................................................... 3:1
bKS bobrzanie bolesławiec – aks .............................................................................. 0:1

kolejne mecze w sezonie:
aks II – wierzbianka wierzbna ...................................................................................... 3:5
czarni wałbrzych – aks II ...................................................................................................... 5:1
Górnik boguszów-Gorce – herbapol .................................................................... 2:0
herbapol – Szczyt boguszów-Gorce ..................................................................... 4:0

kolejne mecze w sezonie:
unia bogaczowice (Stare bogaczowice) – huragan .......................4:2
huragan – zjednoczeni Żarów ii ................................................................................1:9
unia – zjednoczeni Żarów ii .............................................................................................5:0
błękitni Słotwina – unia ..........................................................................................................2:0
sokół pauza; sokół – nysa Kłaczyna ....................................................................1:7

poz. klub Mecze punkty

1. Karkonosze Jelenia Góra 27 72

2. polonia Środa Śląska 27 59

3. prochowiczanka prochowice 27 55

4. łużyce lubań 27 49

5. Apis Jędrzychowice 26 49

6. Górnik złotoryja 27 48

7. bKS bobrzanie bolesławiec 27 46

8. odra Ścinawa 27 44

9. Granit roztoka 27 40

10. iskra Kochlice 27 39

11. mewa Kunice 27 35

12. aks granit strzegom s.a. 27 32

13. Sokół Jerzmanowa 27 17

14. Gryf Gryfów Śląski 26 14

15. Kuźnia Jawor 27 9

16. Sparta Grębocice 27 6

poz. klub Mecze punkty

1. KS walim 23 53

2. włókniarz Głuszyca 23 52

3. zieloni mokrzeszów 23 48

4. wierzbianka wierzbna 23 46

5. Szczyt boguszów-Gorce 22 41

6. iskra witków Śląski 21 39

7. herbapol stanowice 23 36

8. czarni wałbrzych Kp 23 30

9. Górnik boguszów-Gorce 21 26

10. mcK mieroszów 23 25

11. Klubokawiarnia roztocznik 22 22

12. mKS Szczawno zdrój 23 22

13. podgórze wałbrzych 23 21

14. zagłębie wałbrzych 23 21

15. aks II strzegom 23 21

16. Sudety Dziećmorowice 23 19

poz. klub Mecze punkty

1. błękitni Słotwina 16 39

2. nysa Kłaczyna 16 38

3. unia Jaroszów 16 32

4. zjednoczeni ii Żarów 15 29

5. Granit ii roztoka 14 24

6. unia bogaczowice  
(Stare bogaczowice) 15 18

7. sokół kostrza 15 17

8. zieloni ii mokrzeszów 15 17

9. płomień Dobromierz 16 14

10. huragan Olszany 15 13

11. lKS wiśniowa 15 0

akTualNa TabEla: akTualNa TabEla:
akTualNa TabEla:

W Y n i k i  P i Ł k A r S k i E

Usunięto odpady z działalności rolniczej
W  rolniczej Spółdzielni 
Produkcyjnej „Przyszłość” 
w  Wieśnicy 9 maja przepro-
wadzono kolejną zbiórkę od-
padów pochodzących z  dzia-
łalności rolniczej.

Przeprowadziła ją firma „Jopek 
Recykling” z Fabianowa, która 
w  ramach utrzymania dobrej 
współpracy z rolnikami z tere-
nu naszej gminy odebrała od-
pady po bardzo atrakcyjnych 
cenach. W  ramach przepro-
wadzonej akcji zebrano około 
7 ton odpadów z  jedenastu 
gospodarstw rolnych z gminy 
Strzegom.

– Serdeczne podziękowania 
składamy prezesowi Zarządu 
RSP „Przyszłość” w  Wieśnicy 
Januszowi Kohutowi oraz pra-
cownikom spółdzielni, którzy 
po raz kolejny wsparli akcję 
poprzez wydzielenie miejsc do 
odbioru odpadów, wydzielenie 
sprzętu do załadunku oraz 
poprzez czynny udział w  za-
ładunku – podkreśla norbert 
Sarnecki, naczelnik Wydziału 
Gospodarki Odpadami Komu-
nalnymi i  Transportu w  UM 
w Strzegomiu.

Dzień pracownika Gospodarki Komunalnej
W środę 10 maja obchodzony 
był dzień Pracownika go-
spodarki Komunalnej. To 
doskonała okazja, by zwrócić 
uwagę na niełatwe zadania tej 
branży oraz docenić starania 
osób, które na co dzień dbają 
o nasz komfort.

Celem gospodarki komunalnej 
jest zaspokojenie bieżących 
i  nieprzerwanych potrzeb dla 
ludności w drodze świadczenia 
usług powszechnie dostępnych 

wynikających z  zamieszkania 
ludności. Gospodarka komu-
nalna dotyczy następujących 
obszarów: usługi społeczne, 
oczyszczanie, zieleń miejska, 
administracja cmentarzami, 
usługi administracyjne dla bu-
dynków, energetyka i ciepłow-
nictwo, gospodarka ściekowa 
i  zaopatrzenie w  wodę oraz 
gospodarka odpadami.

Strzegomscy „komunalni-
cy” mówią o  sobie: lokalni, 
niezawodni, bezpieczni i  tacy 

chcieliby być 
w i d z i a n i 
w oczach miesz-
kańców. Do-
dajmy, że każ-
dy z  nas może 
im pomóc  – 
przede wszyst-
k i m  k a ż d y 
z nas ma wpływ 
na zachowa-
nie porządku 
w  przestrzeni 
publicznej.

Warto wspomnieć, że Za-
kład Usług Komunalnych 
w Strzegomiu stale wzbo-
gaca swój park maszyn 
i stawia na rozwój. Dzię-
ki wsparciu finansowemu 
z budżetu gminy Strzegom 
w kwocie 480 tys. złotych 
na ulice miasta i sołectw 
wyjechała nowoczesna za-
miatarka, której zadaniem 
jest poprawa jakości usług 
oczyszczania, a także opty-
malizacja pracy.
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W Kościele pw. najświętszego zbawiciela Świata i mB Szkaplerznej z Góry Karmel

śWięTA MAjoWE W gMiniE STrZEgoM

P i ę k n a  M a j ów k a . P r ze ż y j my  t o  j e s zc ze  r a z
Za nami wspaniałe majowe święta, podczas których spo-
łeczność Ziemi Strzegomskiej godnie uczciła Dzień Flagi 
i obchody uchwalenia Konstytucji 3 Maja.

We wtorek 2 maja – z inicjatywy Związku Strzeleckiego Od-
dział Strzegom im. Orląt Lwowskich – w trzech miejscach: 
na balkonie Urzędu Miejskiego w Strzegomiu, przy Pomniku 
1050-lecia Chrztu Polski oraz na Górze Krzyżowej nastąpiło 
uroczyste podniesienie flagi państwowej i odśpiewanie 
hymnu. Ta uroczystość, która pierwszy raz odbyła się rok 
temu, zapewne wejdzie już na stałe do kalendarza wydarzeń 
patriotyczno-kulturalnych w naszej gminie. W tym miejscu 
warto podziękować przedstawicielom strzegomskiego 
Związku Strzeleckiego na czele z Błażejem Kołodziejem 
za piękną postawę i krzewienie patriotyzmu.

Dzień później miały miejsce uroczyste obchody związane 
z 232. rocznicą uchwalenia Konstytucji 3 Maja. W kościele 
pw. Najświętszego Zbawiciela Świata i Matki Boskiej Szka-
plerznej z Góry Karmel biskup pomocniczy diecezji świdni-
ckiej – ks. bp Adam Bałabuch odprawił mszę św. w intencji 
naszej Ojczyzny. Następnie wszyscy uczestnicy przeszli 
barwnym korowodem pod pomnik 1050. rocznicy Chrztu 
Polski, gdzie odbył się uroczysty apel pamięci z udziałem 
m.in. kompanii honorowej i żołnierzy z 10. Wrocławskiego 
Pułku Dowodzenia oraz orkiestry dętej z Miłkowic. Ważnym 
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biskup pomocniczy diecezji świdnickiej – ks. bp Adam Bałabuch odprawił mszę św. w intencji naszej Ojczyzny

śWięTA MAjoWE W gMiniE STrZEgoM

P i ę k n a  M a j ów k a . P r ze ż y j my  t o  j e s zc ze  r a z
punktem było złożenie wieńców i kwiatów pod pomnikiem, 
a także efektowna salwa honorowa. Wśród gości był m.in. 
poseł na Sejm RP oraz wiceminister klimatu i środowiska 
Ireneusz Zyska, który – jak sam podkreślał – zawsze bar-
dzo chętnie uczestniczy w patriotycznych wydarzeniach 
organizowanych w naszym mieście.

Drugi rok z rzędu odbył się także piknik majowy zorga-
nizowano na terenie odrestaurowanego Fortu Gaj. Było 
wspólne grillowanie, prezentacje artystyczne na scenie 
muzycznej, konkursy z nagrodami, dmuchańce dla najmłod-
szych czy niezwykle kolorowa zabawa dla całych rodzin pn. 
„Eksplozja kolorów”. Całości dopełnił niezwykły koncert 
pt. „Kiedy znów zakwitną białe łzy” w wykonaniu Dariusza 
Wójcika (bas), Jacka Szymańskiego (tenor) i Rafała Le-
wandowskiego (fortepian). A wszystko to przy słonecznej 
pogodzie, co sprawiło, że był to niezapomniany czas. 

Swojego zadowolenia z przebiegu majowych świąt nie 
kryły władze naszego miasta, które dziękują Strzegomskie-
mu Centrum Kultury za przygotowanie imprezy, a naszym 
mieszkańcom za znakomitą frekwencję i piękną postawę. 

 TW
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Co w kinie SCK?
Podajemy majowy harmonogram kina Strzegomskiego Centrum 

kultury. każdy znajdzie coś dla siebie. 

„ErnEST i CElESTYnA: 
MiSjA MUZYkA”

13 maja – godz. 16:00
14 maja – godz. 16:00

„CZArODZiEjSki flET”
13 maja – godz. 18:00
14 maja – godz. 18:00

„BiUrO 
DETEkTYWiSTYCZnE 

lASSEgO i MAi. 
TAjEMniCA SkOrPiOnA”

20 maja – godz. 16:00
21 maja – godz. 16:00

„nA ChWilę, nA ZAWSZE”
20 maja – godz. 18:00
21 maja – godz. 18:00

normalny 20 zł 
ulgowy 18 zł 
B I L E T

SC
K 
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O

M

„kOPCiUSZEk  
i kAMiEń ŻYCiA”

27 maja – godz. 16:00
28 maja – godz. 16:00

„PlAn nA MiŁOść”
27 maja – godz. 18:00
28 maja – godz. 18:00

zmagania konkursowe wróciły do rogoźnickiego muzeum po trzyletniej przerwie spowodowanej pandemią koronawirusa

„KL Gross-rosen – ocalić od zapomnienia”

W  tej ostatniej  kategorii 
14 uczestników musiało się 
zmierzyć z testem wiedzy przy-
gotowanym przez pracow-
ników Działu Oświatowego 
Muzeum Gross-Rosen. Na 

terenie byłego obozu zagłady 
w Rogoźnicy młodzi pasjonaci 
historii sprawdzili swoją wiedzę 
na temat tego miejsca i wyda-
rzeń z nim związanych. Najlepsi 
z nich otrzymali nagrody. 

Uroczystej dekoracji laureatów 
i wyróżnionych uczniów doko-
nali: ks. dr damian Mrocz-
kowski – dyrektor Wydziału 
Katechetycznego Świdnickiej 
Kurii Biskupiej, renata Paluch 
– kierownik Działu Oświato-
wego Muzeum Gross-Rosen 
w  Rogoźnicy oraz przedsta-
wiciele zespołu katechetów 
dekanatu strzegomskiego. Po 
wręczeniu nagród głos zabrał 
ks. dr damian Mroczkowski, 

który podziękował pracowni-
kom Muzeum Gross-Rosen, 
Tomaszowi dziurli, Ewie 
Miałkowskiej oraz wszystkim 
nauczycielom religii, historii, 
języka polskiego, informatyki 
oraz plastyki, którzy zain-
teresowali tematem swoich 

uczniów. Zmagania organizo-
wane przez zespół katechetów 
dekanatu strzegomskiego 
wraz z  dziekanem ks. Mar-
kiem Babuśką wróciły do 
rogoźnickiego muzeum po 
trzyletniej przerwie spowo-
dowanej pandemią.

Organizatorzy serdecznie 
dziękują pracownikom Mu-
zeum Gross-Rosen w Rogoź-
nicy oraz księżom proboszczom 
z dekanatu strzegomskiego za 
współfinansowanie nagród 
w tym konkursie.

red

na terenie Muzeum gross-rosen w rogoźnicy 26 kwietnia 
odbył się finał Vi diecezjalnego Konkursu pn. „Kl gross
-rosen – ocalić od zapomnienia”, w  którym wzięli udział 
uczniowie z 17 szkół z terenu diecezji świdnickiej. Zmagania 
odbyły się w  czterech kategoriach: literackiej, plastycznej, 
multimedialnej i wiedzy.

„Książkowy niekalendarz” to 
inspiracje, aktywności z książ-
ką i  najważniejsze literackie 
rocznice. Składa się z  dwuna-
stu kart z zadaniami na każdy 
miesiąc, które zachęcają do od-
wiedzenia biblioteki i sięgnięcia 
po książkę.

Każdy czytelnik biorący 
udział w  wyzwaniu czytelni-
czym otrzyma czytelniczą kartę 
na pieczątki (do pobrania w bi-
bliotece). Każdy, kto weźmie 
udział w akcji otrzyma dyplom 
z gratulacjami.

Zachęcamy do udziału w wy-
zwaniu czytelniczym. 

Czytając książki wyruszamy w niezapomnianą podróż w nieznane

Książkowy niekalendarz”: maj miesiącem książki
Biblioteka Publiczna w Strzegomiu bierze udział w wyzwaniu czytelniczym narodowego Pro-
gramu rozwoju czytelnictwa 2.0 – „Książkowy niekalendarz”. Począwszy od lutego, co miesiąc 
na stronach internetowych biblioteki i profilu facebookowym publikowana jest karta z „Książ-
kowego niekalendarza”.

Szczegółowe wyniki we wszystkich kategoriach znajdują się w artykule  
zamieszczonym na stronie www.strzegom.pl – aktualności z 2 maja 2023 r.
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uczniowie wrócili z wycieczki szczęśliwi i zadowoleni, deklarując chęć wyjazdu na kolejną tak dobrze zorganizowaną wyprawę

Śladami Janusza Korczaka
Data 19 kwietnia była nieprzy-
padkowa, bo to właśnie w  tym 
dniu w Warszawie odbywały się 
obchody 80. rocznicy wybuchu 
powstania w getcie warszawskim.

Wyjazd został zaplanowany 
przez uczniów klasy 4, po-
nieważ realizują oni projekt 
edukacyjny o patronie szkoły 
Januszu Korczaku. Ale w wy-
cieczce udział wzięli także 
przedstawiciele z innych klas. 

W  pierwszy dzień jaro-
szowscy  uczniowie  wraz 
z  opiekunami zwiedzili wraz 
z przewodnikiem Stare Miasto 
oraz Dom Sierot na ul. Kro-
chmalnej. Zobaczyli również 
pomnik Janusza Korczaka tuż 
przy Pałacu Kultury i Nauki, 
którego wiele lat temu jednym 
z  fundatorów była jaroszow-
ska szkoła. Spacer Krakow-
skim Przedmieściem i wizyta 
na dziedzińcu Uniwersytetu 
Warszawskiego, gdzie uczył 
się Janusz Korczak, była ko-
lejnym miejscem ważnym dla 
każdego „Korczakowca”.

W  drugim dniu ucznio-
wie spędzili ciekawie czas, 

wykonując różne doświad-
czenia i   naukowe zabawy 

w  Centrum Nauki Koper-
nik. Była także chwila na 
przywitanie się z  Syrenką. 
Wielkie wrażenie zrobiła na 
uczniach wizyta w  Sejmie 
i  Senacie oraz zwiedzanie 
z  przewodnikiem Stadionu 
Narodowego. 

W  trzecim dniu zaplano-
wano dla uczniów zwiedzanie 
Muzeum „Polin” oraz udział 
w  warsztatach edukacyjnych 
prowadzonych przez muzeal-
nych edukatorów. 

Dopisała piękna pogoda. 
Uczniowie wrócili szczęśliwi 

i zadowoleni z wycieczki, de-
klarując chęć wyjazdu na 
kolejną tak dobrze zorgani-
zowaną wyprawę. 

Opiekunami na wycieczce 
byli nauczyciele: joanna Pietras, 
Monika Bytnar-gołembiowska 
oraz jacek Krogel.  red

grupa 35 uczniów z  Zespo-
łu Szkolno–Przedszkolnego 
w  jaroszowie wzięła udział 
w  wycieczce edukacyjnej do 
Warszawy pt. „„śladami ja-
nusza Korczaka”. W  stolicy 
nasza młodzież gościła od 
19 do 21 kwietnia. 

Do odczytania tekstów biblij-
nych wybrane zostały fragmenty 
z publicznej działalności Jezusa, 
ukazujące jego cuda oraz opis 
Ostatniej Wieczerzy, Ogrój-
ca, skazania, Męki, Śmierci 
i Zmartwychwstania, by utrwa-
lić wśród uczniów wydarzenia 
przeżywane w ostatnim czasie 
w Liturgii Kościoła. 

Odczyt został poprzedzo-
ny krótką prezentacją mul-
timedialną ukazującą Pismo 
Święte jako wyjątkową Księgę 
– ponadczasową, o szczególnej 

wartości. Na początku zaśpie-
wano pieśń „Niechaj z  nami 
będzie Pan”, a na zakończenie 
„Jesteś Królem”. 

W  czytanie tekstów zosta-
li zaangażowani uczniowie 
kl. VII i VIII, a tekst o Zmar-
twychwstaniu Pana Jezusa 
przeczytała dyrektor szkoły – 
Barbara Asynger. 

Dzieci 5-, 6-let-
nie z  przedszko-
l i  i   oddziałów 
przedszkolnych ze 
Strzegomia zapre-
zentowały swoje 
zdolnośc i  wo-
kalne. Jury miało 
bardzo t rudne 
zadanie, aby wy-
łonić zwycięzcę. 
Oprócz zdolności 
wokalnych ocenie 
podlegała: barwa 
głosu, muzykal-
ność, interpretacja 
utworu muzycz-
nego oraz osobo-
wość sceniczna. 

Pierwsze miej-
s c e  M i ę d z y -
przedszkolnego 
Festiwalu Piosenki zajęła Tola 
jaskulska z  Przedszkola nr 1, 

II miejsce Michalina usz-
czyk z Przedszkola nr 4, a  III 

miejsce Marianna Miepa-
riszwili z Przedszkola nr 3.  red

W czytanie tekstów zostali zaangażowani uczniowie kl. VII i VIII Mamy nadzieję, że festiwal na stałe zagości w harmonogramie imprez przedszkola

„narodowe czytanie pisma Świętego” w Goczałkowie Od przedszkola… do Opola
W  Publicznej Szkole Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki 
z oddziałami przedszkolnymi w goczałkowie 25 kwietnia miało 
miejsce „Vii narodowe czytanie Pisma świętego” w ramach 
XV Tygodnia Biblijnego.

W Publicznym Przedszkolu nr 1 z oddziałem integracyjnym w Strzegomiu 27 kwietnia odbył 
się Międzyprzedszkolny Festiwal Piosenki pn. „Polskie Przeboje”.

Przekazywane treści zostały ubogacone pokazem 
zdjęć biblijnych prezentowanych wydarzeń.

– Wszystkie dzieci otrzy-
mały „Wiktory”, dyplomy 
oraz piękne prezenty. 
Mamy nadzieję, że Mię-
dzyprzedszkolny Festi-
wal Piosenki na stałe za-
gości w harmonogramie 
imprez i uroczystości 
naszego przedszkola. Do 
zobaczenia za rok – in-
formują organizatorzy. 
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– Co jest tak fascynującego 
w  jeździectwie, że zdecydo-
wałaś się na przeprowadzkę 
z  Warszawy na drugi koniec 
Polski i związanie swojego życia 
z końmi?

– Całe życie byłam zafascyno-
wana końmi i jest to dla mnie coś 
naturalnego. Nie mam w rodzinie 
żadnych tradycji jeździeckich, 
jednak to marzenie o  koniach 
zawsze we mnie było i  starałam 
się je zrealizować. 

– Jesteś czynną zawodniczką, 
sędzią, trenerką – która z tych ról 
jest dla Ciebie najważniejsza?

– Najbardziej lubię startować 
w  zawodach na wytrenowanych 
przeze mnie koniach i wygrywać.

– Dlaczego wybrałaś konkuren-
cję ujeżdżenia? 

– Kiedy mieszkałam w Warsza-
wie, trenowałam w Ośrodku Legi 
w Starej Miłosnej i tam była pręż-
nie rozwinięta sekcja ujeżdżenia. 
Bardzo mi się podobało, jak inni 
jeździli i  marzyłam, żeby kiedyś 
też wystartować w  zawodach. 
Krok po kroku udało mi się to 
marzenie zrealizować. 

– Jakie są Twoje największe 
sukcesy sportowe? 

– Start w  mistrzostwach Pol-
ski seniorów jest dla mnie spo-
rym sukcesem, bo w konkurencji 
ujeżdżenia trudno jest osiągnąć 
poziom Grand Prix. Posiadam też 
medale mistrzostw Polski młodych 
koni zdobyte z  różnymi końmi. 
Startuję na wielu koniach i sama 
od początku do końca je trenuję. 
Zaczynam pracę z końmi cztero-
letnimi i krok po kroku pniemy się 
po kolejnych szczeblach lub się nie 
pniemy, to zależy od talentu.

– Czy jest koń, z  którym łączy 
Cię szczególna więź?

Koniem mojego życia jest Lar-
go, który zrealizował moje marze-
nie startu w mistrzostwach Polski. 
Miałam go od początku jako 
konia pięcioletniego. Zaczynał 
swoje pierwsze zawody pode mną 
i  razem doszliśmy do poziomu 
Grand Prix.

– LKS Stragona obchodzi w tym 
roku swoją „pięćdziesiątkę”. Ty 
dołączyłaś 27 lat temu. Jak Stra-
gona zmieniała się na przestrzeni 
tych lat?

– Zmiany są olbrzymie. Kiedy 
tu przyjechałam nie było sys-
temu szkolenia jeździeckiego. 
Jeździły głównie dzieci pracow-
ników stadniny, które mieszkały 
w okolicy. Na początku nie było 
też koni przeznaczonych do re-
kreacji. Trafiały tam konie, które 
kończyły karierę sportową, co 
miało też swoje dobre strony, bo 
dzieci zaczynały swoją przygodę 
ze sportem na doświadczonych 
koniach. Teraz wszystko się 
skomercjalizowało i ewoluowało. 
Zapewniamy treningi sportowe 
jeźdźców i  koni, prowadzimy 
naukę jazdy konnej dla dzieci 
i  dorosłych na różnych pozio-
mach zaawansowania. 

– Szkółka jeździecka to głównie 
Twoja odpowiedzialność?

– Moja mama była nauczy-
cie lką, chyba po nie j  mam 
predyspozycje pedagogiczne 
i  bardzo lubię uczyć. Lepiej 
się pracuje z tymi, którzy chcą 
pracować, ale to też musi spra-
wiać przyjemność, a  w  przy-
padku sportu także realizować 
ambicje. Na przestrzeni lat 
szkółka bardzo się rozwinęła. 
Zaczynaliśmy od kilku osób, 
obecnie dziesiątki osób jeżdżą 
systematycznie, jedni sportowo, 
inni bardziej rekreacyjnie. 

– Jeździectwo to popularny sport?
– Staje się coraz bardziej popu-

larny. Zwłaszcza w okresie pande-
mii nastąpił boom na jeździectwo, 
wtedy była to jedna z nielicznych 
dozwolonych aktywności sporto-
wych. Dla wielu osób stała się od-
skocznią od ograniczeń i izolacji, 
i większość z tych, którzy wtedy 
do nas trafili, kontynuuje swoją 
przygodę z jeździectwem. 

– Czy to sport dla każdego czy 
trzeba posiadać jakieś predyspo-
zycje? I od kiedy można zacząć?

– Jest to sport dla każdego, 
kto lubi konie. Jeśli ktoś nie ma 
pasji do koni, albo w  ogóle nie 
lubi zwierząt – to nie zadziała. 
Jedynym ograniczeniem jest 
waga, która powinna się mieścić 
w  granicach normy. W  naszym 
ośrodku dzieci zaczyniają jeź-
dzić od 5–6. roku życia. Swoją 
przygodę zaczynają od kucyków. 
Stopniowo wprowadza się dzieci 
w ten sport. 

– Szkolisz też przyszłych spor-
towców. Jakie są największe suk-
cesy Twoich podopiecznych?

– Sukcesów medalowych zarów-
no na koniach, jak i na kucach jest 
całkiem sporo – medale mistrzo-
stwa Polski juniorów młodszych, 
olimpiad młodzieżowych, starty 

w mistrzostwach Europy juniorów 
i młodych jeźdźców. Największe 
sukcesy osiągnęły: Kasia Olech, 
mistrzyni Polski juniorów młod-
szych oraz Oliwia Paździora, 
zdobywczyni złotego medalu 
Ogólnopolskiej Olimpiady Mło-
dzieży w WKKW. 

– Co jest obecnie główną dzia-
łalnością Ośrodka Jeździeckiego 
Stragona? 

– Organizacja zawodów spor-
towych oraz rekreacja. Osoby, 
które jeżdżą u  nas w  rekreacji 
przychodzą na zawody i  budują 
publiczność. Na naszych arenach 
można zobaczyć sport na najwyż-
szym poziomie i występy pierw-
szoligowych jeźdźców: mistrzów 
olimpijskich, mistrzów świata 
czy Europy. 

– Jak ośrodek funkcjonuje na 
co dzień?

– Rano zajmuję się trenowa-
niem swoich koni, a  popołu-
dniami przejeżdżają klienci na 
treningi sportowe i  rekreacyjne. 
Funkcjonuje szkółka jeździecka. 
Organizujemy różne egzaminy 
dla osób, które mają ambicje 
sportowe, chcą się w tym kierunku 
realizować i  zdawać egzaminy, 
żeby potwierdzać swój progres. 
Przeprowadzamy różne formy 
zawodów klubowych dla dzie-
ci. Obecnie bardzo popularne 
są zawody hobby horse, czyli 
skakanie przez przeszkody na 

nogach. Posiadamy specjalne, 
lekkie i  bezpieczne przeszkody 
dla dzieci. Organizujemy również 
jeździeckie obozy rekreacyjne 
i sportowe dla dzieci i młodzieży. 

– Jakie są Twoje najbliższe 
plany?

– Trenuję teraz nowego konia 
o imieniu Indian Summer i myślę, 
że to będzie godny następca Larga. 
Ma już na koncie dwa medale 
Mistrzostw Polski Młodych Koni 
i  zaczyna startować w  wyższych 
konkursach. W  tym roku dużo 
sędziuję za granicą zawodów 
międzynarodowych na poziomie 
czerech gwiazdek. Planuję także 
wystartować w  Pucharze Polski 
Młodych Koni.

– Dziękuję za rozmowę i życzę 
powodzenia w realizacji planów.

rozmawiała
Agnieszka chmielińska

juBilEuSZE lKS-u STrAgonA

Ten rok jest szczególny dla Ludowego Klubu Sportowego STrAGOnA z siedzibą w morawie, bowiem mija dokładnie 50 lat od założenia sekcji jeździeckiej i 20 lat od premiero-
wych zawodów WKKW zaliczanych do Pucharu Świata (Pucharu narodów). Od tego numeru „Gminnych Wiadomości Strzegom” przez kilka kolejnych wydań będziemy publiko-
wać wywiady, ciekawe informacje i zapowiedź tegorocznej edycji „Strzegom Horse Trials”. dzisiaj zapraszamy na dwie interesujące rozmowy z Katarzyną i marcinem Konarskimi, 

dzięki którym sport jeździecki w gminie Strzegom stoi na tak wysokim poziomie.

– Jak zaczęła się historia Strze-
gom Horse Trials?

– Pierwszy cykl zawodów 
WKKW rozpoczęliśmy 23 lata 
temu od organizacji w Strzegomiu 
krajowych zawodów WKKW 
o nazwie Grand Prix Polski. Marek 
rozwadowski, właściciel jednego 
ze sponsorów rozgrywek – firmy 
Rotanes, podczas trzeciej edy-
cji w  2002 roku zaproponował, 
aby w przyszłości na hipodromie 
w Morawie zorganizować imprezę 
na skalę światową. Ze względu na 
duży budżet takiego przedsię-
wzięcia, pomysł ten wydał mi się 
kompletnie nierealny. Marek po 
usłyszeniu wysokiej kwoty zniknął, 
by po dwóch miesiącach powrócić 
z informacją o zebraniu połowy bu-
dżetu dla przyszłych zawodów. To 
zdopingowało mnie do organizacji 
drugiej połowy i dopięcia budżetu 
imprezy. W 2002 roku zgłosiliśmy 
nasze zawody do cyklu Pucharu 
Świata, zaczynającego swoją hi-
storię. Pierwsze zawody pucharowe 
odbyły się już w sierpniu 2003 roku. 

– Jak daliście sobie radę z przy-
gotowaniami do pierwszej edycji?

– Musieliśmy pokazać, że za-
wody będą dobrze przygotowane 
i bezpieczne. Fakt, że w wówczas 
byłem jeszcze czynnym zawodni-
kiem WKKW, ułatwiał to zadanie. 
Z  częścią zawodników miałem 
stały, bezpośredni kontakt. Same 
przygotowania też nie były proste. 
Stąpałem po mało znanym mi 
wtedy gruncie organizacji zawo-
dów międzynarodowych, a wiele 
osób miało wątpliwości, czy to 
poważny projekt. Z powodzeniem 
udźwignęliśmy ciężar organizacji 
pierwszych w  Polsce zawodów 
z cyklu Pucharu Świata WKKW. 
W pierwszych zawodach w 2003 
roku, w  konkursie pucharowym 
na poziome czterech gwiazdek 
wystartowało około 30 koni. 
Trzeba jednak podkreślić, że 
wówczas w  Europie było w  se-
zonie tylko kilka zawodów na 
czterogwiazdkowym poziomie. 
W  zamyśle planowaliśmy jedne 
zawody. Jednak dzięki temu, że 

impreza większości uczestników 
się spodobała, a zmagania śledziła 
liczna publiczność, zdecydowali-
śmy się na organizację kolejnych 
edycji. Z roku na rok apetyt rósł 
i w 2009 roku zorganizowaliśmy 
Finał Pucharu Świata, a  potem 
kilka imprez rangi mistrzostw 
Europy. Wyrazem uznania Mię-
dzynarodowej Federacji Jeź-
dzieckiej (FEI) dla organizatorów 
zawodów Strzegom Horse Trials 
jest regularne przyznawanie prawa 
do organizacji kolejnych ważnych 
wydarzeń jeździeckich – junior-
skich, młodzieżowych, senior-
skich, czy kuców. 

– Jak zmieniały się zawody 
przez 20 lat i czy nastąpiła meta-
morfoza hipodromu?

– Przez pierwszych 10 lat za-
wody były organizowane raz 
w roku, nie było na stałe żadnej 
infrastruktury. Wszystko było 
budowane w  szczerym polu na 
potrzeby zawodów. Niewątpli-
wie przełomowym momentem 
był 2013 rok, gdy wykupiliśmy 
hipodrom. Dzięki temu mogliśmy 
rozpocząć niezbędne inwestycje 
w  stałą infrastrukturę. Powstały 
nowe place treningowe i  kon-
kursowe, przeszkody wodne, 
elektryfikacja całego hipodromu. 
W  ostatnich latach utwardzili-
śmy place pod stajnie dla koni 

i parkingi dla aut. Od ubiegłego 
roku mamy nową deszczownię 
i nawadnianie na hipodromie. Tej 
zimy rozbudowaliśmy i odnowili-
śmy myjki dla koni, a dzięki nowej 
studni poprawiło się ciśnienie 
wody. Staramy się inwestować 
najszybciej jak się da, ale wie-
le zależy nie tylko od naszych 
możliwości finansowych, ale od 
bieżącej sytuacji ekonomicznej, 
nie tylko zawodów, ale i w kraju. 

Dzięki staraniom burmistrza 
Strzegomia, Zbigniewa Suchyty 
w  2013 roku nastąpiło przeka-
zanie gminie Strzegom przez 
Agencję Nieruchomości Rolnych 
terenu po drugiej stronie drogi 
na cele infrastrukturalne zwią-
zane ze sportem. Klub na mocy 
wieloletniej umowy użyczenia 
z gminą, użytkuje ten teren i pro-
wadzi zawody jeździeckie. Dzięki 
dodatkowemu areałowi znacznie 
wzrósł potencjał hipodromu, co 
umożliwiło nam aplikowanie 
o organizację Mistrzostw Europy 
w  2017 roku. Na potrzeby za-
wodów jest użytkowane obecnie 
łącznie 40 hektarów. 

– Jakie benef ity daje polskim 
zawodnikom posiadanie tak dużej 
imprezy w naszym kraju?

– WKKW jest drogą i  wy-
magającą dyscypliną. Dla za-
wodników i  Polskiego Związku 

Jeździeckiego jest taniej, gdy 
zawody są w kraju i mogą tu ry-
walizować ze światową czołówką. 
Zupełnie inaczej jest startować 
w najtrudniejszych zawodach na 
znanym sobie obiekcie, gdzie star-
tujemy już na młodych koniach. 
Własny teren zawsze sprzyja 
gospodarzom. Świetny występ 
Pawła Spisaka w Finale Pucharu 
Świata zakończony siódmym 
miejscem, dobry występ naszych 
zawodników w  mistrzostwach 
Europy, czy ubiegłoroczne zwy-
cięstwo w  Pucharze Narodów, 
tylko potwierdzają, że w  domu 
startuje się łatwiej. W 2022 roku 
polska drużyna WKKW po raz 
pierwszy zwyciężyła w zawodach 
Pucharu Narodów, a indywidual-
nie triumfował Mateusz Kiempa 
i klacz Libertina.

– Jakie są plany i marzenia?
– Na terenie zawodów mamy 

jeszcze mnóstwo planów inwesty-
cyjnych. Na pewno kiedyś chcieli-
byśmy zastąpić stajnie namiotowe, 
stałymi boksami w stajniach go-
ścinnych. Jednym z  planów jest 
budowa zadaszonej trybuny dla 
widzów. Marzeniem jest posze-
rzenie własnej bazy hotelowej. 
Mamy do tego teren, ale to są 
olbrzymie nakłady finansowe, 
które prawdopodobnie wymagają 
inwestora zewnętrznego. Planuję 

ich realizację, tak jak dotychczas, 
krok po kroku. 

– Jak udało się stworzyć spraw-
nie działający team organizujący 
zawody SHT?

– Zaczynałem praktycznie 
w pojedynkę. Dopiero w tygodniu 
zawodów zjeżdżał się zespół osób, 
które pracowały nad właściwym 
przeprowadzeniem zawodów, 
rozlokowaniem koni w stajniach, 
czy biurem zawodów. Z czasem, 
wraz z  rozwojem imprezy stwo-
rzył się zespół ludzi, których łączy 
wspólna pasja. Dziś mamy świetny 
zespół, którego niekwestionowa-
nym liderem już od przeszło 15 lat 
jest Marta Wójcik. Wielokrotnie 
też cała moja rodzina angażuje 
się w  zawody, moja żona Kasia 
sędziuje, młodszy syn Staś asy-
stuje sędziom na crossie, a starszy 
– Michał – pomaga w  biurze 
prasowym. Od początku wspierają 
nas też moi rodzice.

W 2023 roku upływa 20 lat od zorganizowania w Strzegomiu 
pierwszych zawodów we Wszechstronnym Konkursie Konia 
Wierzchowego (WKKW ) zaliczanych do Pucharu świata, 
a obecnie do Pucharu narodów. o tym, jak narodził się pomysł 
organizacji tego prestiżowego cyklu, osiągnięciach i planach 
opowiada Marcin Konarski, dyrektor zawodów Strzegom 
Horse Trials oraz wiceprezes lKS Stragona Strzegom, który 
jest organizatorem tej jeździeckiej imprezy.

Przez pierwszych 10 lat zawody były organizowane raz w roku, nie było na stałe żadnej infrastruktury. Wszystko było budowane w szczerym polu

20-lecie pucharowych zawodów WKKW w Strzegomiu

Wywiad z  Katarzyną Konarską, czynną zawodniczką kon-
kurencji ujeżdżenia, sędzią międzynarodowym, instruktorką 
jeździectwa, właścicielką ośrodka jeździeckiego Stragona.

– Jeździectwo staje się coraz bardziej popularne. Jest to sport dla każdego, kto lubi konie. Jedynym ograniczeniem jest waga – mówi Katarzyna Konarska

całe życie byłam zafascynowana końmi

Wyjątkowy rok dla Stragony

Fot. Leszek W
ójcik

Fot. Leszek W
ójcik
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działka rolna w Tomkowicach Komórka gospodarcza w jaroszowie

Burmistrz Strzegomia ogłasza 
przetarg ustny nieograniczony 
na oddanie w dzierżawę część 
działki rolnej nr 1114, Obr. 
Tomkowice o powierzchni 
0,0860 ha (R IIIa), położonej 
w miejscowości Tomkowice. 
Oddanie w dzierżawę nastąpi 
na czas nieoznaczony. Prze-
targ odbędzie się dnia 25 
maja 2023 r. o godz. 9:30 
w siedzibie Urzędu Miejskiego 
w Strzegomiu, Rynek 38 – sala 
konferencyjna nr 29, I piętro. 
Stawka wywoławcza czynszu 
za dzierżawę gruntu wynosi - 
wartość 0,7654 dt żyta w skali 
roku. O wysokości postąpienia 
decydują uczestnicy przetargu 
z tym, że postąpienie nie może 
wynosić mniej niż 0,0500 dt 
żyta. Nieruchomość będąca 
przedmiotem przetargu jest 
wolna od obciążeń i zobowią-
zań na rzecz osób trzecich. 
Warunkiem przystąpienia do 
przetargu jest wpłata wadium 
w wysokości 100,00 zł w kasie 
Urzędu Miejskiego lub na kon-
to gminy Strzegom - Santander 
Bank Polska S.A. o/Strzegom: 
97 1090 2343 0000 0005 
9800 0232. w nieprzekra-
czalnym terminie do dnia 22 
maja 2023 r. Za dzień wpłaty 
wadium uważa się dzień wpły-
wu środków na konto gminy 
Strzegom. Dowód wpłaty wa-
dium należy przedłożyć Komisji 
Przetargowej w dniu przetar-
gu. Wadium wpłacone przez 

uczestnika przetargu, który 
wygra przetarg zalicza się na 
poczet czynszu za dzierżawę 
gruntu, a wadium wpłacone 
przez pozostałe osoby zwraca 
się po zakończeniu przetargu, 
jednak nie później niż przed 
upływem 3 dni licząc od dnia 
odwołania lub zamknięcia 
przetargu. Osoba przystępują-
ca do przetargu powinna posia-
dać dokument potwierdzający 
tożsamość. W przypadku osób 
prawnych wymagany jest ak-
tualny wypis z właściwego dla 
siedziby oferenta rejestru lub 
inny dokument urzędowy okre-
ślający status prawny oferenta, 
sposób reprezentacji, a także 
imiona i nazwiska osób upraw-
nionych do reprezentacji. Wy-
grywający przetarg zobowiąza-
ny jest do podpisania umowy 
dzierżawy w terminie 21 dni, 
licząc od daty rozstrzygnięcia 
przetargu. Uchylenie się od 
zawarcia umowy w przypadku 
wygrania przetargu powoduje 
przepadek wadium. Szczegó-
łowe informacje związanych 
z przetargiem można uzyskać 
w Wydziale Gospodarki Nie-
ruchomościami i Zagospo-
darowania Przestrzennego 
Urzędu Miejskiego w Strzego-
miu, Rynek 38, pokój nr 35 - II 
piętro lub telefonicznie pod nr 
74/8560-572. W przypadku 
zaistnienia ważnego powodu, 
ogłoszony przetarg może zo-
stać odwołany.

Burmistrz  Strzegomia 
ogłasza drugi przetarg 
ustny, nieograniczony na 
oddanie w najem komórki 
gospodarczej, o pow. 6,82 
m2, położonej w grani-
cach działki nr 362/68, 
Obr.-Jaroszów, na zaple-
czu budynku Jaroszów 
137A. W komórce znaj-
dują się małowartościowe 
rzeczy: kanapa, stolik, 
ława, krzesło plastikowe. 
Przyszły najemca zobo-
wiązany będzie do opróż-
nienia w/w komórki we 
własnym zakresie i  na 
własny koszt. Oddanie 
w najem nastąpi na czas 
nieoznaczony. Przetarg 
odbędzie się w dniu 25 
maja 2023 roku, o godz. 
9:00 w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Strzegomiu, 
Rynek 38 – sala konfe-
rencyjna nr 29. Ustala 
się stawkę wywoławczą 
czynszu za najem 1 m2 
komórki na kwotę 2,09 
zł/m2 miesięcznie. Do 
ustalonej w przetargu 
stawki czynszu doliczony 
zostanie obowiązujący 

podatek VAT. Minimalna 
stawka przebicia wynosi 
0,10 zł/m2. Warunkiem 
przystąpienia do przetar-
gu jest wpłata wadium 
w wysokości 200 zł w ka-
sie Urzędu Miejskiego lub 
na konto: Santander Bank 
Polska S.A. O/Strzegom nr 
97 1090 2343 0000 0005 
9800 0232 w nieprzekra-
czalnym terminie do dnia 
22 maja 2023 r. W tytule 
wpłaty wadium powinien 
widnieć zapis: „najem ko-
mórki, działka nr 362/68, 
obr.-Jaroszów”. Za dzień 
wpłaty wadium uważa się 
dzień wpływu środków na 
konto gminy Strzegom. 
Dowód wpłaty wadium 
należy przedłożyć Komisji 
Przetargowej w dniu prze-
targu. Wadium wpłacone 
przez uczestnika prze-
targu, który wygra prze-
targ zalicza się na poczet 
czynszu za najem garażu, 
a wadium wpłacone przez 
pozostałe osoby zwraca 
się po zakończeniu prze-
targu, jednak nie później 
niż przed upływem 3 dni 

licząc od dnia odwołania 
lub zamknięcia przetar-
gu. Osoba przystępująca 
do przetargu powinna 
posiadać dokument po-
twierdzający tożsamość. 
W przypadku osób praw-
nych wymagany jest aktu-
alny wypis z właściwego 
dla siedziby oferenta re-
jestru lub inny dokument 
urzędowy okreś la jący 
status prawny oferen-
ta, sposób reprezentacji, 
a także imiona i nazwiska 
osób uprawnionych do 
reprezentacji. W przypad-
ku ustanowienia pełno-
mocnictwa przez osobę 
fizyczną, wymagane jest 
notarialnie potwierdzone 
pełnomocnictwo. Powyż-
sze dokumenty winny być 
okazane Komisji Przetar-
gowej bezpośrednio przed 
rozpoczęciem przetargu. 
Stawka czynszu najmu 
usta lona w przetargu 
wzrastać będzie w przy-
szłości o kwotę o jaką 
wzrośnie stawka podsta-
wowa ustalona dla po-
mieszczeń gospodarczych 

- komórek. Wygrywający 
przetarg zobowiązany 
jest do podpisania umo-
wy najmu w terminie 21 
dni, licząc od daty roz-
strzygnięcia przetargu. 
Uchylenie się od zawar-
cia umowy w przypadku 
wygrania przetargu po-
woduje przepadek wa-
dium. Komórka będąca 
przedmiotem przetargu 
jest wolna od obciążeń 
na rzecz osób trzecich. 
Komórka udostępnio-
na będzie dla wszyst-
kich zainteresowanych 
do oglądania w dniu 19 
maja 2023 roku, w godzi-
nach od 10:00 do 10:15. 
Szczegółowych informacji 
związanych z przetargiem 
można uzyskać telefo-
nicznie dzwoniąc pod nr 
74 8560542. Zastrze-
ga się prawo odwołania 
przetargu z uzasadnionej 
przyczyny, przy czym in-
formacja o takiej decyzji 
podana zostanie w spo-
sób i w formie jaką za-
stosowano do ogłoszenia 
o przetargu. 
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Jubileuszowe biegi w rogoźnicy
W pięknym i sukcesywnie rewitalizowanym parku dworskim w rogoźnicy 6 maja odbyła się jubileuszowa 35. edycja biegów przełajowych pn. „Bieg Pamię-
ci rogoźnica – gross-rosen”. Mimo tego że aura nie była zbyt korzystna, to szczęśliwie udało się przeprowadzić tę imprezę do końca. Warto podkreślić, 
że przed rozpoczęciem części sportowej zaproszeni goście złożyli wiązanki i kwiaty pod pomnikiem Mauzoleum na terenie Muzeum gross-rosen w inten-
cji ofiar byłego obozu koncentracyjnego. W imieniu organizatorów dziękujemy wszystkim instytucjom i osobom za przygotowanie rogoźnickich biegów 
przełajowych. Dziękujemy również wszystkim uczestnikom za udział i sportową rywalizację.


